
نگران احياى ساخت و سازهاى ارتفاعات جنوبى 
هستم

يلداهايى ساختگى در
 مدارس مشهد!

قدس گزارش مى دهد رئيس سابق شوراى شهر مشهد:

فارس: رئيس سابق شوراى اسلامى شهر مشهد 
گفت: در دوره چهارم شورا، تصميم گرفتيم پروانه 
پروژه هايى كه هنوز شروع به كار نكرده اند، ابطال 
شود كه نيازمند دستور استاندار بود و من نگرانم 
كه ساخت وسازهاى ارتفاعات جنوبى دوباره احيا 

شود. محمدكمال سرويها با اشاره به...

قدس:  اهميت حفظ ســنت ها براى نسل هاى 
بعد، از اين جهت حائز اهميت است كه موجب 
مى شود آن ها با افتخار به آنچه در گذشته نياكان 
خود داشــته اند، كمتر دچار استحاله فرهنگى 
شوند. يلدا يكى از همان رسوم كهن است كه هر 

ساله توسط خانواده يا مراكز آموزشى و...
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وحدت حوزه و دانشگاه يك گفتمان راهبردى است
بررسى راه هاى 

نجات كشف رود در 
يك كارگروه

.......صفحه 3 

.......صفحه 2 

 ديروز صبح اتفاق افتاد

پرواز 
هواپيماها از 

فرودگاه مشهد 
همچنان بر 
مدار تأخير!

قدس   ديروز صبح چند پرواز از فرودگاه هاشمى 
نژاد مشــهد با تأخير انجام شد.  بنا بر اعلام مدير 
روابط عمومى فرودگاه شــهيد هاشمى نژاد تعداد 
اين پرواز ها مربوط به پنج شــماره پرواز بوده است 
كه نهايت تأخيــر آن ها در گفت وگو با خبرنگار ما 
يك ساعت اعلام شــده است.  جعفرى همچنين 
اظهار داشت: دليل اين تأخيرها مرتبط به تأخير 
پروازهــا از فرودگاه هاى مبدأ بــوده و فرودگاه 
مشــهد تأثير در آن نداشــته است ضمن اينكه 
با بررســى هايى كه انجام گرفته شــركت هاى 
هواپيمايى كه تأخيرداشــتند پذيرايى لازم را از 

مسافرانشان داشته و هيچ كدام از...

نماينده ولى فقيه در خراسان رضوى: 

.......صفحه 2 

رئيس كميسيون اقتصادى شوراى شهر:

مجموعه تفريحى 
كوهستان پارك شادى 

بايد احيا شود

قدس: فرماندار مشــهد از طرح ها و پروژه هــاى نجات و احياى 
رودخانه كشف رود بازديد كرد. محمدرحيم نوروزيان در حاشيه 
اين بازديد هفت ســاعته عنوان كرد: امروز در راســتاى پيگيرى 

مسائل و مشكلات موجود در حاشيه رودخانه ...

قدس: رئيس كميسيون اقتصادى شوراى اسلامى شهر مشهد 
از اصلاح سياســت هاى اقتصادى در شــوراى پنجــم خبر داد.  
احمد نوروزى طى نشســت خبرى با بيان اينكه در گام نخست 

كميسيون سرمايه گذارى و مشاركت هاى شوراى شهر مشهد...

.......صفحه 4 



نماينده ولى فقيه در خراسان رضوى: 

وحدت حوزه و دانشگاه يك گفتمان راهبردى است
��ر

قــدس نماينده ولــى فقيه در خراســان 
رضوى در «نشست هم انديشى وحدت حوزه 
و دانشــگاه» كه در دانشگاه آزاد اسلامى واحد 
مشهد مقدس برگزار شــد، با اشاره به اينكه 
اصطلاح وحدت حوزه و دانشگاه، ابتكار شخص 
امام راحل اســت، گفت: تمام اصطلاحاتى كه 
امام خمينى (ره) ابتــكار كردند، در حقيقت 
خطى ثابت در ايجاد يك گفتمان براى حفظ 
اصول انقلاب بود.آيت االله علم الهدى با تأكيد بر 
اينكه بيان اصطلاحات از سوى امام راحل، يك 
توصيه نيست، بلكه خطى گفتمانى در حفظ 
اصول انقلاب اسلامى است، خاطرنشان كرد: 
دليل اينكه وحدت حوزه و دانشگاه يك خط 
گفتمانى براى حفظ اسلام  شد، سكولار سازى 
علم، تعليم و تربيت بــا هدف تخريب تمدن 

اسلامى بود.

 تلاش غرب براى نابودى تمدن اسلامى
نماينده ولى فقيه در خراســان رضوى بابيان 
اين كه دنياى غرب براى مسلط شدن بر همه 
منابع دنيا و ســلطه تمدن غربــى بر جوامع، 
نياز به از بين بردن تمدن اســلامى داشتند، 
خاطرنشــان كرد: نخســتين كارى كه براى 
نابودى تمدن اسلامى در حدود 200 سال قبل 
شروع كردند، سكولار سازى علوم آموزشى بود.
وى افزود: پس از شكل گيرى رنسانس علمى 
در غرب و رشــد علوم تجربى و پيشرفت آنان 
در اين حوزه، علوم تجربى را در فلسفه، علوم 
انسانى، جهان بينى و جهان شناسى گره زدند و 
بــراى اين كه اين گره در ايران نفوذ پيدا كند، 
مسئله را در فكر سياســيون دوره قاجار وارد 
كردند.عضو مجلس خبــرگان رهبرى اظهار 
داشت: غربى ها دليل پيشرفت خود را كنار زدن 
دين و كليسا و دستيابى به تكنولوژى معرفى 
كردند و به قاجاريان فهماندند براى پيشرفت، 

بايد مسجد را كنار بزنيد.
آيت االله علم الهدى به شــكل گيرى نخستين 
نهاد علمى ســكولار در كشور اشــاره كرد و 
گفت: نخستين نهاد علمى سكولار در كشور، 
دارالفنون بود كه متأسفانه برخى از مؤسسان 
آن، جزو گروهى بودنــد كه براى عذرخواهى 
مــرگ گريبايدوف به روســيه ســفر كرده و 
تحت تأثير جريان سكولار سازى قرار گرفتند؛ 
نخســتين كســانى كه به عنوان مسئول اين 
دارالفنون انتخاب شد، ميرزا ملكم خان بود كه 
مسيحى بود، مسلمان و بعد مرتد شد و دوم، 
آخوندزاده كه از شخصيت هاى برجسته بى دين 

سازى بود.

 تأسيس دانشگاه براى 
سكولار كردن علوم

اضافه  مشــهد  جمعه  امام 
كرد: اين دو نفر را به عنوان 
مســئول قرار دادند تا دين 
دارالفنون  بــه  به هيچ وجه 
نفوذ پيدا نكند، اين تخريب، 
و  اســلامى  تمدن  تخريب 
عمدى صــورت گرفت كه 
مســئله فناورى و علم را از 

مبانى دينى جدا كنند.
ايشــان به تأسيس دانشگاه 
كرد  اشاره  رضاخان  توسط 
و اظهــار كــرد: رضاخــان 

در تأسيس دانشــگاه روى اين مسئله توجه 
داشــت و كار به جايى رســيد كــه هرگونه 
مظهر دينى در دانشــگاه از بين رفت؛ آقاى 
حداد عــادل تعريف مى كرد «يك روز نمازم 
داشت قضا مى شد، توى دانشگاه دنبال جايى 
بودم نمــاز بخوانم و كســى نبيند من نماز 
مى خوانم!» مسئله سكولار سازى دانشگاه تا 

اين نقطه پيش رفته بود.

 دغدغه دينى استادان جوان، حاصل وحدت 
حوزه و دانشگاه است

عضو مجلس خبــرگان رهبرى بابيان اين كه 
نمى تــوان گفــت از روزى كه امــام راحل 

«وحدت حوزه و دانشــگاه» 
را مطرح كردند، هيچ كارى 
انجام نشده، خاطرنشان كرد: 
احساس درد و دغدغه اى كه 
امروز استادان جوان دانشگاه 
از دين دارند، نتيجه همين 
وحــدت حوزه و دانشــگاه 
اســت، يعنــى از وضعــى 
كه براى نمــاز خواندن در 
دانشــگاه دنبــال فضــاى 
پنهان بوديم، به اين شرايط 

رسيديم.
تأكيد  با  علم الهدى  آيت االله 
بر اين كه وحدت علمى تنها 
يك بخش از وحدت حوزه و دانشــگاه است، 
تصريح كرد: امروز فرهنگ حوزوى به شكل 
خوبى در دانشگاه نفوذ كرده و در مقابل نيز 
فرهنگ دانشــگاه در حوزه ها نفوذ پيدا كرده 
است، دانشــگاه هاى ما امروز تبديل به يك 
عبادتگاه شده است و حوزه ها نيز با نرم افزارها 
و تخصصى شدن رشته هاى تحصيلى، بخشى 

از اين وحدت به شمار مى روند.
وى افزود: رشد ما در عرصه وحدت حوزه و 
دانشگاه از روزى كه امام راحل اين اصطلاح 
را مطــرح فرمودند رشــد خوبى بــوده اما 
ايده آل نيســت؛ همان طور كه رهبر معظم 
انقــلاب فرمودند، رشــد حوزه و دانشــگاه 

بايــد آرمانى باشــد، اين حالــت مطلوب و 
ارزشمندى است.

نماينده ولى فقيه در خراســان رضوى بابيان 
اين كه توانســتيم آميختگــى فرهنگى بين 
حوزه و دانشــگاه ايجاد كنيم، افزود: اين كه 
بگويند در دانشگاه فساد و بى دينى است، اين 
موضوع رو به صعود است يا افول؟ دانشگاه را 
با 20 سال پيش مقايسه كنيد، چه زمانى در 
محيط دانشــگاه و در ايام ماه رجب اعتكاف 
برپــا مى كرديد و اين تعداد از دانشــگاهيان 
معتكف مى شدند؟ اين ها آثار وحدت حوزه و 
دانشگاه و آميختگى فرهنگى اين دو جريان 

است كه تااندازه اى جلو رفتيم.
وى اضافــه كــرد: ان شــاءاالله بــزودى اين 
آميختگــى در حوزه علــم و فكر نيز تقويت 
مى شــود، زيرا حوزه علمى و حوزه دينى از 
هم جدا نيست، دو حوزه آميخته باهم است 
كــه اگر اين دو حــوزه را از هم جدا ببينيم، 

نتيجه اش همان تفكر سكولاريسم است.
آيت االله علم الهدى خاطرنشان كرد: 37 سال 
از شهادت شــهيد مفتح مى گذرد، امروز در 
شرايطى مراسم گراميداشت وحدت حوزه و 
دانشگاه را برپا مى كنيم كه آميختگى عميق 
بين جامعه دانشــگاهى و حوزوى احساس 
مى كنيم كه 37 ســال قبل اين احساس را 
نداشــتيم؛ اين موفقيت را با حركت استادان 

حوزه و دانشگاه به دست آورديم.

در حوالى امروز2

 پرواز هواپيماها از فرودگاه مشهد 
همچنان بر مدار تأخير!

رسايى فر: ديروز صبح چند پرواز از فرودگاه هاشمى نژاد 
مشهد با تأخير انجام شد.

 بنا بر اعلام مدير روابط عمومى فرودگاه شهيد هاشمى نژاد 
تعداد اين پرواز ها مربوط به پنج شــماره پرواز بوده است كه 
نهايــت تأخير آن ها در گفت وگو با خبرنگار ما يك ســاعت 
اعلام شده اســت. جعفرى همچنين به قدس اظهار داشت: 
دليل اين تأخيرها مرتبط به تأخيرى پروازها از فرودگاه هاى 
مبدأ بوده و فرودگاه مشهد تأثيرى در آن نداشته است ضمن 
اينكه با بررسى هايى كه انجام گرفته شركت هاى هواپيمايى 
كه تأخيرداشتند پذيرايى لازم را از مسافرانشان داشته و هيچ 
كدام از مسافران نارضايتى نداشتند. اگر چه تأخيرهاى ديروز 
پروازهاى فرودگاه مشــهد به تأخير پرواز هواپيماها از مبدأ 
اعلام شد، اما در پروازهاى خروجى اين فرودگاه طى ماه هاى 

اخير مواردى از اين دست به وفور ديده شده است.

ديدار مدير كل ورزش و جوانان 
با مدير خانه مطبوعات استان عنوان شد

 تشكيل كميته ورزش 
در خانه مطبوعات

قدس: مدير كل ورزش و جوانان اداره كل ورزش و جوانان 
خراسان رضوى در ديدار با مدير خانه مطبوعات استان،گفت: 
اداره كل ورزش و جوانان استان آمادگى كامل براى حمايت 

همه جانبه از اصحاب رسانه و خانه مطبوعات را دارد. 
كوروش صبوريان افزود: اذعان داريم در شرايط فعلى جامعه 
بسيارى از خبرنگاران و اصحاب رسانه با توجه به مشكلات 
شغلى به منظور افزايش توان جسمى و روحى نياز مبرم به 
ورزش دارنــد به همين منظور در اين ديدار راهبردها براى 
در اختيار گذاشــتن امكانات و تجهيزات اداره كل ورزش و 
جوانان به خانه مطبوعات بررســى و اين وعده را به اهالى 
رســانه استان خواهيم داد در حد مقدور تسهيلات ورزشى 

در اختيار مديريت خانه مطبوعات استان قرار دهيم.
در ادامه اين ديدار مدير خانه مطبوعات اســتان خواســتار 
معرفى نماينده اى از اداره كل ورزش و جوانان براى تشكيل 
كميته ورزش در خانه مطبوعات اســتان شد كه مدير كل 

ورزش و جوانان در اين باره قول مساعد داد.
دكتر على پاكباز خســرو شاهى همچنين درباره ساختمان 
ويژه براى خانه مطبوعات اســتان گفت: در جلسه اى كه با 
شهردار مشهد با حضور هيئت مديره خانه مطبوعات برگزار 
شد قول مساعدى گرفته ايم كه فرهنگسراى رسانه با ساز و 
كار ويژه خانه مطبوعات استان به اهالى رسانه واگذار شود.

 شناسايى 150 مؤذن پيشكسوت 
در بردسكن

بردسكن- خبرنگارقدس: دبير ستاد اقامه نماز بردسكن 
از شناســايى 150 مؤذن پيشكسوت در سطح مساجد اين 

شهرستان خبرداد.
حجت الاسلام مروجى نسب گفت: با برگزارى چهارهمايش 
مؤذنــان كه به همت بخشــداران و مؤسســه قرآنى عترت 
بردســكن برگزار شد، 150 مؤذن پيشكسوت شناسايى شد 

و از نفرات برتر تجليل به عمل آمد.
 وى بر توســعه و ترويج فرهنگ اجــراى اذان به طور زنده 
تأكيد كرد و گفت: با هماهنگى هاى صورت گرفته با ستاد 
نمازجمعه مؤذنان برتر طى فهرســتى به اين ستاد اعلام و 
در برنامه هاى نماز جمعه از آن ها استفاده مى شود. مروجى 
همچنين از برگــزارى همايش موذنان دانش آموزى تاپايان 
امســال دراين شهرســتان خبرداد و گفت: با برگزارى اين 
همايش ها به دنبال اين هستيم كه جوانان و نوجوانان را به 

اجراى اذان به صورت زنده ترويج دهيم. 

فرماندار گناباد گلايه كرد 
 غفلت از پ ژوهش

 در دستگاه هاى اجرايى

قدس آنلاين: فرماندار گناباد با گلايه از مغفول ماندن پژوهش 
گفت: متأسفانه دستگاه هاى اجرايى به پژوهش بى توجه بوده 

و عملكرد دستگاه را به عنوان پژوهش ارائه مى كنند.
محمدعلى نبى در مراسم تجليل از پژوهشگران گناباد كه در 
سالن ارشاد اين شهرستان برگزار شد، گفت: برنامه كشوردر 
چند سال اخير حركت به سمت پژوهش هاى كاربردى بوده 
است و البته اين وظيفه ما نيز هست كه پژوهش ها را كاربردى 

و به سمت برداشتن بارى از دوش جامعه تعريف كنيم.
وى افزود: در ســال هاى گذشــته و بخصوص در يك مقطع 
زمانى به پژوهش به صورت كمى نگاه شد در صورتى كه اگر 

به پژوهش نگاه كاربردى نشود، بى ارزش است.
فرماندار گناباد با اشاره به محوريت پژوهش در دانشگاه ها ابراز 
كرد: نگاه ما به پژوهش بايد كاربردى باشد و مشكلى را از مردم 
حل كنيم در غير اين صورت پژوهش ها به كتاب تبديل و به 
قفسه ها خواهد رفت. وى عنوان كرد: بسيارى از دستگاه هاى 
ما بودجه يك درصدى پژوهش خود را داخل سيستم هزينه و 

كارهاى خود را به عنوان پژوهش ارائه مى كنند.
فرمانــدار گنابــاد اذعان كــرد: در دســتگاه هاى اجرايى به 
پژوهشــگران بى توجهى شده است، اگر دانشگاه ما ورود پيدا 
كند به حوزه هايى كه ما مشكل داريم شك نكنيد نتايج خوبى 
بدست خواهد آمد و بايد به سمتى برويم كه دانشگاه ها براى 
تصميم گيران راه را ترســيم كننــد در حال حاضر در خارج 
از كشور دانشگاه هايى هستند كه براى كشور خود استراتژى 

مى نويسند.

يك مسئول:
 خراسان رضوى

به يك تراز ملى تبديل شده است
لعل اكبرى: اين روزها شاهد درخشش دانش آموزان مشهدى 
در جشنواره هاى مختلف هســتيم كه خوشحالى و مباهات 

بسيارى از شهروندان را به دنبال داشته است.
مدتى قبل دانش آموز مشــهدى رتبه نخست جشنواره هنر 
2017 دانش آموزان جهان را كســب كرد و روز ســه شنبه 
گذشته نيز شاهد افتخارآفرينى دانش آموزان در نوزدهمين 

جشنواره جوان خوارزمى بوديم.
مديــركل آموزش و پرورش خراســان رضوى در خصوص 
درخشــش دانش آموز مشــهدى جشــنواره هنر 2017 
مى گويد: مســابقه هنر دانــش آمــوزان 2017 با عنوان 
«وينــدو2» از طرف انجمن فرهنــگ و هنر جهانى برگزار 
شد و اين دانش آموز پيش از اين نيز موفقيت هاى بسيارى 
در عرصه كارهاى هنرى و نگارگرى داشته است.در همين 
حال معاون آموزش متوســطه اداره كل آموزش و پرورش 
خراسان رضوى با اشاره به درخشش دانش آموزان استان 
در نوزدهمين جشــنواره خوارزمى توضيــح مى دهد: اين 
جشــنواره يكى از معتبرترين جشــنواره هاى علمى كشور 
در حوزه دانش آموزى و دانشــجويى به شمار مى رود.دكتر 
صابرى اضافه مى كند: در نوزدهمين جشــنواره خوارزمى 
1062 طرح به دبيرخانه ارســال شد كه در اين ميان 55 

طرح متعلق به استان خراسان رضوى بود.
وى تصريح مى كند: از ميان طرح هاى ارســالى دانش آموزان 
استان به جشــنواره، 6 طرح برگزيده شد و پنج نفر از دانش 

آموزان در اين طرح ها به موفقيت دست يافتند.
وى مى افزايد: خراسان رضوى عنوان دوم را در بين 31 استان 
از آن خود كرد و اين در حالى است كه خراسان رضوى سال 

گذشته، رتبه سوم كشورى را كسب كرده بود.
معاون آموزش متوسطه اداره كل آموزش و پرورش خراسان 
رضوى خاطرنشان مى كند: از 1062 طرح فقط دو طرح رتبه 
يك شــدند كه يكى از دو نفر برگزيده نوزدهمين جشنواره 

خوارزمى، دانش آموز خراسان رضوى بود.
صابرى يادآور مى شود: خراسان رضوى براى نخستين بار در 
حوزه هاى كشاورزى، مكانيك، هنر و ادبيات توانست، رتبه هاى 
برتر اين جشنواره را كسب كند.وى مى گويد: با تلاش و همت 
دانش آموزان، خانواده ها، معلمان و مربيان  خراسان رضوى به 

يك تراز ملى تبديل شده است. 

مدير كل آموزش و پرورش خراسان رضوى:
 علاقه و انگيزه معلمان

 بالاترين سرمايه است
قدس: مدير كل آموزش و پرورش خراسان رضوى در حاشيه 
بازديد از مدارس حاشــيه شهر مشهد، گفت: اداره آموزش و 
پــرورش منطقه تبادكان با وجود گســتردگى، محروميت و 
پراكندگى و حاشــيه نشينى، بالاترين سرمايه هاى آموزش و 

پرورش استان را داراست.
عليرضا كاظمى بابيان اينكه آموزش و پرورش منطقه تبادكان 
داراى سرمايه هاى انسانى با انگيزه،خلاق و توانمندى است كه 
امروز شاهد حضور شخصيت هاى برجسته كشورى و استانى 
در محروم ترين مناطق هســتيم، افزود: اين نشان دهنده اين 
است كه عشق، علاقه و انگيزه معلمان بالاترين سرمايه ما در 

آموزش و پرورش است.

 تنها30 درصد رشته هاى دانشگاه آزاد 
تايباد فعال است

تايباد- خبرنگار قدس: رئيس دانشگاه آزاد اسلامى تايباد 
گفت: در حال حاضر اين دانشگاه در23 رشته پذيرش دانشجو 
دارد ولى تنها30 درصد ظرفيت رشته هاى موجود فعال است. 
مجيدرضا رضوى اظهارداشت: دانشگاه آزاد اسلامى تايباد در 
دو رشــته حقوق و علوم تربيتى بيشترين آمار دانشجويان را 
دارد.رضوى ادامه داد: با توجه به رشــد منفى جمعيت و نبود 
اطمينان براى ايجاد شغل بعد از دانش آموخته شدن از مراكز 

علمى بيشتر صندلى ها در دانشگاه ها خالى از دانشجو است.
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قدس: سرما؛ مسافر اتوبوس هاى مشهد
نيش و نوش: چون اگه اتوبوس ها گرم بشه، مسافرا خوابشون 

ميبره و از مقصدشون جا ميمونن!
قدس: دومين واحد صنعتى بزرگ قوچان هم تعطيل شد

نيش و نوش: بيچاره كارگران چين كه بايد شــبانه روز كار 
كنن تا جور واحدهاى صنعتى تعطيل شده مارو بكشن!

قدس: قفل پروژه 10ســاله بيمارستان جديد هاشمى نژاد 
مشهد در دست نمايندگان

نيش و نوش: ولى در حال حاضر دست نمايندگان به افزايش 
70درصدى حقوق خودشون بنده!

قدس: ســالن ورزشى فرسوده، 800 دانش آموز كاشمرى را 
تهديد مى كند

نيش و نوش: واســه همينه كه ميگن الان ورزش دشــمن 
سلامتى شده!

قدس: كشف خرما با طعم ترياك در تربت حيدريه
نيش و نوش: اين خرما ها رو واســه شادى روح اموات معتاد، 

سر خاكشون خيرات ميكنن!
قدس: وحشت عضو شوراى شهر از وضعيت ايمنى مشهد

نيش و نوش: نترســيد؛ ساختمون شوراى شهر كاملاً ايمن 
هست و اتفاقى واسه اعضاى شورا نميفته!

��ش و �وش
سعيد ترشيزى

كيميا امينى و هادى ياورى، منتقدان نيشــابورى در  نيشــابور - خبرنگار قدس 
حوزه هاى كودك و نوجوان و نقد ادبى ادبيات فارســى برگزيده چهاردهمين جشنواره 

نقد كتاب كشور شدند.
رئيس اداره فرهنگ وارشــاد اسلامى نيشابور اظهار كرد: منتقد كسى است كه از كنار 
هيچ پديده اى بسادگى نمى گذرد به همين دليل  است كه منتقدان مورد بى مهرى قرار 
مى گيرند. عباس كرخى گفت: البته بخشى از كار منتقد رنجاندن است، كسى كه هرگز 
نقد نكند و بى تفاوت از كنار آثار ديگران بگذرد؛ كسى است كه انسان بى موضعى است 
و منتقد در حوزه اى تخصص پيدا مى كند كه بايد در مقابل افراد ديگرى موضع داشته 
باشند. وى خاطرنشان كرد: 200 مقاله به دبيرخانه اين دوره از جشنواره ارسال شد كه 
21 مقالــه به مرحله نيمه نهايى اين دوره راه پيدا كرد و در نهايت در 18 حوزه مقالات 

نهايى داورى شد.
كرخى يادآورشد: كيميا امينى، منتقد نيشابورى در حوزه كودك و نوجوان با اثر تجلى 
شاعرانه با واكاوى اشعار پروين دولت آبادى با رويكرد به عناصر اربعه و تأثير و ارتباط آن 
بر تفكر و برون داد استعدادهاى نهفته كودكان و هادى ياورى منتقد نيشابورى «نقدى 
بر كتاب جستارهايى در باب نظريه روايت و روايت شناسى» و پژوهشنامه انتقادى متون، 

برگزيده چهاردهمين جشنواره نقد كتاب كشورشد.

منتقدان خراسانى برگزيده جشنواره نقد كتاب شدند

رونمايى

رونمايى از آثار مؤلفان فرهنگى نيشابور
قدس:  خبرنگار  نيشابور- 
در نشســت تخصصى مؤلفان 
و پژوهشگران فرهنگى نيشابور 
به مناسبت هفته پژوهش، از 
كتاب هاى چاپ شده   آخرين 
اســتاد محمد پروانه و مهدى 

مهدوى پور رونمايى شد.
ارشاد  اداره فرهنگ و  رئيس 
اســلامى نيشــابور در ايــن 

مراســم اظهاركرد: كار مؤلفان و تأثيرگذارى آن بســيار با اهميت اســت و پيشنهاد 
مى كنم تشكلى قوى از مؤلفان فرهنگى تشكيل شود كه به امور زير بنايى فرهنگ و 
حوزه كتاب بپردازند. عباس كرخى به زحمات چندين ساله استادمحمد پروانه اشاره 
و گفت: ايشان هم در كسوت معلمى و هم براى نويسندگان و پژوهشگران نيشابورى 
يك الگوى تمام عيارهستند. دبير و مؤلف كتاب هاى علمى و آموزشى نيزعنوان كرد: 
لازمه گفتمان ســازى آموزش و پرورش، بالندگى و شكوفايى معلم است كه بايد به 

آن اهتمام ويژه شود.
دكتر هادى بكائيان افزود: بى شك اگر قرار است آموزش و پرورش سازنده اى داشته باشيم 
كه مسائل آن تبديل به گفتمان اول جامعه شود بايد معلمان پيوسته در حال به روزآورى 

داشته هاى علمى و اجتماعى خود باشند.

 
خبر

تشريح ويژه برنامه هاى مراسم نهم دى در بجنورد
بجنــورد- خبرنگار قدس: 
رئيــس شــوراى هماهنگــى 
خراســان  اســلامى  تبليغات 
شــمالى از حضــور آيــت االله 
حسينى بوشهرى عضو مجلس 
خبــرگان رهبرى و امام جمعه 
موقت قم در مراسم گراميداشت 
9دى مركــز اســتان خبرداد. 
الاســلام محمدعلى  حجــت 

سالارى؛ در جلسه گراميداشت يوم االله نهم ديماه مركز استان با بيان اينكه جريان فتنه يك 
واقعيت اســت؛ نه توهم، افزود: وقتى سير تاريخى جريان فتنه را مرور مى كنيم مى بينيم كه 
از ســال 71 هفت دفتر در مناطق مختلف و زير نظر سازمان جاسوسى آمريكا اين جريان را 

مديريت مى كرد.
حجت الاســلام ســالارى اظهار داشــت: 9 دى يك غائله سياســى نبود؛ بلكه يك 
لشكركشــى بزرگى بود كه جبهه استكبار با اســتيلا بر عوامل فريب خورده داخلى 
ســعى در به آشوب كشيدن كشور را داشت. رئيس ســتاد 9دى خراسان شمالى با 
اشاره به ترديد افكنى برخى نسبت به فتنه سال 88 گفت: وقتى كه شعارهاى نه غزه 
نه لبنان را درخيابان ســرمى دهند، مى توان براحتى فهميد كه نامگذارى فتنه براى 

اين جريان توهم نبود.

 37 سال از شهادت 
شهيد مفتح مى گذرد، 

امروز در شرايطى 
مراسم گراميداشت 

وحدت حوزه و دانشگاه 
را برپا مى كنيم كه 

آميختگى عميق بين 
جامعه دانشگاهى 

و حوزوى احساس 
مى كنيم
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معاون دادستان مشهد:
تذكر لسانى نتيجه قابل قبولى 
در نهى از منكر در جامعه دارد

قدس معاون دادستان عمومى و انقلاب مشهد گفت:تردد 
بيش از 25 ميليون زائر و مســافر در مشهد نيازمند اقدامى 

فرهنگى براى بهره مندى بيشتر زائران و مسافران از فيوضات 
معنوى وجود مبارك حضرت ثامن الحجج(ع) اســت.حجت 
الاسلام و المسلمين صالح رئيس دادسراى عمومى و انقلاب 
ناحيه 3 مشــهد كه در نشست مديران ستاد امر به معروف و 
نهى از منكر استان خوزستان و جمعى از اعضاى كميته حل 
اختلاف هيئتهاى مذهبى خراســان رضوى سخن مى گفت، 

تلاش گروه هاى تذكر لسانى در پيرامون حرم مطهر رضوى 
كه نســبت بــه احياى امر بــه معروف نيز تــلاش فراوانى 
مى كنند را قابل تقدير ذكر كرد و گفت: فعاليت يازده ســاله 
اين گروه ها با نتايج قابل قبولى همراه بوده و مشــخص شده 
كــه برخى با كمترين تذكر لســانى متنبه شــده و از منكر 

دورى كرده اند.



هنگامه طاهرى   اهميت حفظ سنت ها براى 
نسل هاى بعد، از اين جهت حائز اهميت است كه 
موجب مى شود آن ها با افتخار به آنچه در گذشته 
نياكان خود داشته اند، كمتر دچار استحاله فرهنگى 
شوند. يلدا يكى از همان رسوم كهن است كه هر 
ساله توسط خانواده يا مراكز آموزشى و فرهنگى 
مشهد و خراسان انجام مى شود.حتى طولانى ترين 
شب ســال بهانه اى شــده براى رســتوران ها و 
تالارهــاى ييلاقات طرقبه و شــانديز تا با تبليغ 
برگزارى اين مناسبت در شب يلدا به جذب بيشتر 

مشترى بپردازند.
با گشــت و گذارى در شهر متوجه مى شويم كه 
دكور فروشگاه ها و ويترين مغازه ها از اطراف حرم 
و تقى آباد گرفته تا سجاد و معلم و بلوار وكيل آباد 
و بيش از همه شيرينى فروشى ها با كيك هايى با 
تمِ يلدا به اشكال مختلفى چون هندوانه و انار به 

استقبال از شب يلدا رفته اند.
با اينكه يلدا فقط يك شب است، اما حال و هواى 
كلانشهر مشــهد ديدنى اســت - چيزى شبيه 
شــب عيد نوروز- خيابان هاى شلوغ و مردمى كه 

مشتاقانه براى يلدا برنامه ريزى مى كنند. 
آموزش سنت ها همواره از جمله وظايف نهادهاى 
آموزشى و فرهنگى بوده است، اما از آنجايى كه به 
جز عيد نوروز هيچ يك از رسوم ايرانى مورد توجه 
نبوده، در عمل بار آموزشــى اين رســم بر گردن 
مردم افتاده و از آنجا كه برنامه ريزى ها سليقه اى 
است، قطعاً منجر به سردرگمى نسلى مى شود كه 
امروز با برچسب «دهه هشتادى» (با بار منفى) از 

آن ها ياد مى شود.
شايد اداره كل آموزش و پرورش خراسان رضوى 
و مهدهاى تحت نظر اداره كل بهزيســتى استان 
از جمله نهادهايى هســتند كه نقشى پر رنگ تر 
در آموزش رســوم دارند، اما كم كارى آن ها و يا 
برگزارى مراسم توســط افرادى كه در اين مقوله 
تخصص ندارند، موجب مى شــود فردا با نســلى 
مواجه شــويم كه شــمايل آداب ما را به سمتى 

نامتناسب با تاريخ مى برند.

 يلدايى متفاوت در مدارس
روز گذشته در بيشتر مدارس و مهدهاى كودك 

مشهد، يلداى ايرانى برگزار شد؛ اما چگونه؟!
برگــزارى يلــدا در مراكز آموزشــى مــا بدون 
برنامه ريزى ادارات كل صورت مى گيرد، از همين رو  
اجراى آن در هر مكانى بيشتر از اينكه تأكيدش بر 
آموزش رسوم باشد، بر تبليغ متمركز شده است؛ 

تبليغ مدرسه يا مهد كودك با عكس هايى در كنار 
دكورهايى سنتى و دانش آموزانى كه صرفاً براى 
گرفتن عكس به سرعت با تعويض لباس، جلوى 
سفره تزئينى شب يلدا مى ايستند تا عكاس شاسى 
دوربين را بفشــارد و ســريع به كلاس برگردانده 
مى شوند تا گروه بعدى همين نمايش بى محتوا 

را بازى كنند.

 سلاخى رسوم ايرانى
ايــن «درام» بدون هيــچ توضيحى در خصوص 
اين رســم ديرينه براى دانش آموزان و بچه هاى 
مهدكودك به اشــكال مختلف به اجــرا درآمد. 
در برخى جاها حتى همان ســفره شب يلدا هم 
پهن نشد و به كاردستى هندوانه و انار و... بسنده 
شــد، اما فرداى يلدا اگر از هر كدام بپرسيد يلدا 
چيست،هيچ ديدگاه درستى از آن ارائه نمى كنند.

گشــت كوتاه گزارشــگر ما بين دانــش آموزان 
كلاس هاى دوره دبستان، گوياى همين واقعيت بود.

 چنان كه يكــى از بچه هاى كلاس اولى در يكى 
از مناطق مرفه مشهد تنها تصورش از يلدا اجراى 

حركات موزون بود. 
يكى ديگر از دانش آموزان فقط مى دانست اقوام دور 
هم جمع مى شوند و آجيل مى خورند. اما با كلى تأمل 

ياد فال حافظ هم افتاد.شاهنامه خوانى هم افتاد.

يكى ديگر از سفره يلدا حضور اقوام و آجيل و فال 
حافظ و شاهنامه و انار و هندوانه اش را مى شناخت.
همين طور كه به مناطــق كم برخوردار تر پيش 
مى رفتيم، تصور بچه ها از يلدا كم رنگ تر مى شد؛ 
چــون آن ها نه تــوان تهيه آجيــل كيلويى 55 
هزارتومان داشــتند، نه مى توانستند انار كيلويى 

5000 تومان تهيه كنند و نه حتى هندوانه. 
حتى كمى پايين تر وقتى به بچه ها مى گفتيم يلدا 
چه شــبى است به تعداد انگشت شماراز آن ها به 

عنوان طولانى ترين شب سال ياد مى كردند، ولى 
حتى نمى دانستند چقدر؟

اينكه مشهد؛ شهرى است با مهاجران زياد و مناطق 
حاشيه نشين، شــايد بزرگ ترين دليلى باشد كه 
مردم را به سمت سلاخى رسوم مى برد. اما زنده نگه 
داشتن آن ها در ياد و آموزش آن در نسل هاى بعدى، 
وظيفه نهادهاى آموزشى و فرهنگى است كه براى 

آن ها در بين آموزش هايشان هيچ اولويتى ندارد.
اينكه يكى از برنامه هاى يلداى يك مدرســه اى، 
حركات موزون دخترى با لباس محلى باشــد، 
اينكــه ترانه ... را بخوانند، صرفاً به اين خاطر كه 
كلمــه يلدا در آن بكار رفته و تهيه خوراكى هاى 
مصنوعى مثل برگه ها و شيرينى هاى پلاستيكى 
كه در مراســم بعدى شــب يلدايشان هم قابل 
اســتفاده باشــد و اينكه حتــى روى ميوه ها و 
خوراكى هاى طبيعى را با نايلون سلفون بپوشانيم 
تا بچه ها دست نزنند، اصلاً به بچه هاى ما مفهوم 

يلدا را آموزش نمى دهد.
جالب اســت حتى دانــش آموزان مشــهدى و 
خراسانى، بيشــتر نام رسم مخصوص اين استان 
مبنى بر «رســم كــف زنى» را نمى شناســند و 
نمى دانند هدف از بيــدار ماندن در طولانى ترين 
شب سال چيســت، اما تا بخواهيد از كريسمس 

اطلاعات دارند!

روی �ط حاد�

��ر
  كاهش شديد ذخاير خونى 

در خراسان رضوى

قدس: مديركل انتقال خون خراســان رضــوى اعلام كرد: 
ذخاير خونى استان در تمام گروه هاى خونى در مشهد و ديگر 

شهرستان ها با كاهشى شديد رو به روست.
دكتر حميدرضا اســلامى افزود: كاهــش مراجعه مردم به 
پايگاه هاى اهداى خون به دليل ســرما و بــرودت هوا، روند 
نزولى ذخاير خونى در خراسان رضوى را طى هفته هاى اخير 
موجب شــده است. وى بدون اشــاره به آمارى در خصوص 
كاهش ذخاير خونى در خراســان رضوى گفت: با ادامه اين 
روند در روزهاى آتى، پاسخگويى به بيماران نيازمند و مراكز 
درمانى با چالش جدى روبه رو خواهد شــد. وى از مجاوران 
و زائران بارگاه ملكوتى حضرت رضا(ع) خواســت تا با حضور 

در پايگاه هاى اهداى خون به يارى بيماران نيازمند بشتابند. 

فرماندار بشرويه:
  آمادگى تجهيزات 

و اعضاى مديريت بحران ضرورى است
بشرويه ـ خبرنگارقـدس: فرماندار شهرستان بشرويه در 
جلســه مديريت بحران شهرستان با اشاره به اينكه از دوم تا 
هشتم دى ماه به عنوان «هفته ايمنى» نامگذارى شده است، 
گفت: بايد در اين هفته برنامه هاى متفاوتى توسط دستگاه هاى 
مرتبط به منظور افزايش آمادگــى آن ها در زمينه مديريت 
بحران برگزار شود. عليرضا زمان زاده افزود: باتوجه به بلاياى 
طبيعى كه در كشــور رخ داده است، نياز به آمادگى هرچه 
بيشتر اعضاى مديريت بحران بيش از پيش احساس مى شود.
فرماندار شهرستان بشــرويه اظهار داشت: بايد هم در حوزه 
تجهيزات و هــم در حوزه آمادگى لحظه اى اعضاى مديريت 

بحران تلاش كنيم.
زمان زاده بيان كرد: در كنــار بلاياى طبيعى كه در صورت 
رخداد، ممكن است، اعضاى مديريت بحران را نيز با مشكل 
روبه رو كند، مشكلات ديگرى از قبيل آتش سوزى، انحراف 
قطار از مســير و... نيز وجود دارد كه نيازمند آمادگى اعضاى 

مديريت بحران است.

شهردار در بازديد از خط 2 قطار شهرى تأكيد كرد
   تسريع در اتصال 

خطوط يك و 2 قطار شهرى مشهد

قدس: شــهردار مشهد روز گذشــته از روند ساخت خط 2 
قطارشهرى بازديد كرد.

تقى  زاده خامسى در اين بازديد بر تسريع در اتصال خطوط 
يك و 2 قطار شهرى تأكيد كرد. در اين بازديد، وى همچنين 
گفت: ضرورت دارد، مسيرهاى اتوبوسرانى كه با خطوط مترو 

همپوشانى دارد، مورد تجديدنظر قرار گيرد. 
وى با اشاره به اهميت مناسب  سازى منظر و نماى ايستگاه ها، 
اظهار كرد: اهميت دارد به منظر و نماى ايستگاه هاى سعدى و 
شريعتى به لحاظ همسويى با نام اين چهره هاى فاخر فرهنگى 

توجه لازم صورت گيرد.

   مشاهده موارد سكته قلبى 
در 28 سالگى

نيشــابور- خبرنگار قدس: به طور متوسط روزانه حدود 
چهار نفر در نيشابور دچار سكته قلبى مى شوند و موارد سكته 

قلبى در سن 28 سالگى مشاهده شده است.
فوق تخصص قلب و عروق و فلوشيپ اينترونشن قلب تصريح كرد: 
براى كمك به اين افراد، «پويش هزارنيشابورى» به ابتكار دانشكده 
علوم پزشكى نيشابور شروع شده است كه در اين پويش، 1000 
نفر از نيشابورى ها هر كدام حداقل مبلغ يك ميليون تومان براى 
تكميل و تجهيز اتاق عمل قلب باز مركز آموزشــى، پژوهشى و 

درمانى 22 بهمن نيشابور كمك خواهند كرد.
دكتر ســيروس وثوقى گفت: بسيار مهم است كه بيمار را در 
دقايق اول به امكانات پزشــكى اورژانس برسانند تا اقدام هاى 
لازم براى وى انجام شــود و هرچه درمان زودتر انجام شود، 
آســيب عضله قلب كمتر و احتمال زنده ماندن فرد بيشتر 

مى شود.
وى خاطرنشــان كرد: اگر به هر دلايلى، زمان ارائه خدمات 
درمانى طولانى تر شــود، مدت زمانى كه خون به عضله قلب 
نمى رسد، طولانى تر شده و صدمه وارده به عضله قلب وسيع تر 

بوده و بخش بيشترى از بافت آن از دست مى رود.
فوق تخصص قلب و عروق تأكيد كرد: براى از بين نرفتن بافت 
قلب و رسيدگى بهنگام به بيمار، بخش آنژيو پلاستى و اتاق 

عمل قلب باز از الزامات است.

قدس گزارش مى دهد

  كشف و ضبط 3 دستگاه فلزياب يلداهايى ساختگى در مدارس مشهد!
پيشرفته در راز و جرگلان

بجنورد- خبرنــگار قدس: مســئول نمايندگى ميراث 
فرهنگى شهرستان راز و جرگلان گفت: سه دستگاه فلزياب 

پيشرفته در شهرستان رازو جرگلان كشف و ضبط شد. 
قاســم بهادرى افزود: طى گزارشى مبنى بر تردد مشكوك 
خودرويى در حوالى روســتاهاى آدينه قلى و داشلى قلعه، 
خودروى يادشــده توقيف و در بازرســى صورت گرفته، سه 

دستگاه فلزياب كشف و ضبط و دو تن دستگير شدند. 

  كشف 88 كيلوگرم مواد مخدر 
در خراسان رضوي

مهدى كاهانى: فرمانده انتظامي خراســان رضوي از كشف 88 
كيلوگرم ترياك و هروئين و دســتگيري ســه قاچاقچي در اين 
اســتان خبر داد.  سردار قادر كريمي گفت: جان بركفان پليس 
مبارزه با مواد مخدر خراســان رضوي در عملياتي هماهنگ با 
مرزبانان شرق كشور دو دستگاه خودروي تريلر و پرايد حامل مواد 
افيوني را توقيف كردند. وي افزود: در بازرســي از خودروي تريلر 
22 كيلوگرم هروئين و در بازرسي از پرايد 15 كيلوگرم هروئين 
كشــف و دو قاچاقچي دستگير شدند. وى تصريح كرد: مأموران 
پليس مبارزه با مواد مخدر بردسكن نيز در عملياتي هماهنگ با 
فرماندهي انتظامي اين شهرستان 51 كيلوگرم ترياك در بازرسي 
از يك كاميون كشف و دو متهم 37 و 45 ساله را دستگير كردند.

  دستگيرى 121 خرده فروش مواد افيونى
قدس: پليس مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوى در طرح 
پاك سازى مناطق آلوده، 121 خرده فروش مواد افيونى را در 
سطح استان شناسايى و دستگير كرد.  رئيس پليس مبارزه با 
مواد مخدر خراسان رضوى در اين باره گفت: طرح پاك سازى 
مناطق آلوده در ســطح شهر مشهد و ديگر شهرهاى استان 
به مدت 24 ســاعت به اجرا در آمــد. در اين طرح مأموران 
پليس مبارزه با موادمخدر با همكارى ديگر واحدهاى عملياتى 
121 خرده فروش موادمخدر را شناسايى و دستگير كردند. 
سرهنگ محمدحســين صفدرى با اشــاره به معرفى افراد 
متخلف به مقام قضايى تصريح كرد: در اين عمليات 24 كيلو 

و 501 گرم انواع مواد مخدر صنعتى و سنتى كشف شد.

در خراسان رضوى

برگزارى يلدا در مراكز 
آموزشى ما بدون 

برنامه ريزى ادارات 
كل صورت مى گيرد، از 
همين رو  اجراى آن در 

هر مكانى بيشتر از اينكه 
تأكيدش بر آموزش 
رسوم باشد، بر تبليغ 

متمركز شده است

بــرش

نرخ طلا و سكه
قيمت در سطح شهر

(تومان)

هر گرم طلاى 18 عيار

سكه تمام طرح جديد
سكه تمام طرح قديم
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 بررسى راه هاى نجات كشف رود در يك كارگروه
قدس  فرماندار مشــهد از طرح ها 
و پروژه هاى نجات و احياى رودخانه 

كشف رود بازديد كرد. 
محمدرحيــم نوروزيان در حاشــيه 
اين بازديد هفت ساعته عنوان كرد: 
امروز در راســتاى پيگيرى مسائل و 
مشكلات موجود در حاشيه رودخانه 
كشف رود، بازديد ميدانى از ابتداى 
جاده طوس در منطقه بلوار شاهنامه 

تا تصفيه خانه اولنگ صورت گرفت. خوشــبختانه طى دو، ســه سال گذشته اقدام هاى 
خوبى در اين منطقه صورت گرفته و حدود 80 كيلومتر از حريم و بستر اين رودخانه با 
پيگيرى هاى شركت آب منطقه اى استان، دستگاه قضايى استان و نيروى انتظامى و نيز 
ساير دستگاه ها آزادسازى شده است.  وى ادامه داد: در حال حاضر در همين مسير حتى 
يك مورد پمپ برداشت فاضلاب به چشم نمى خورد. با اين حال هنوز مشكلاتى در اين 
منطقه وجود دارد كه عمدتاً مربوط به پايين دست رودخانه و بعد از تصفيه خانه اولنگ 
است. يكى ديگر از مسائل موجود اين است كه ظرفيت تصفيه خانه هاى موجود در حدى 

نيست كه بتواند، فاضلاب خروجى را به طور كامل تصفيه كند. 
نوروزيان تأكيد كرد: هم اكنون پيشرفت تصفيه خانه هاى پركندآباد 2 در دستور كار قرار 

گرفته است و اصلاح فرايند تصفيه آب به عنوان يك هدف دنبال مى شود. 
فرماندار مشهد با بيان اينكه در تصفيه خانه خين عرب نيز پساب بسيار باكيفيتى توليد 
مى شود، گفت: قرار شده اين پساب با ساخت يك ايستگاه پمپاژ به تصفيه خانه پركندآباد 
منتقل و سپس در شبكه آبيارى و حقابه كشاورزان توزيع شود. پروژه اين كار نيز در حال 

انجام بوده و پيشرفت خوبى نيز داشته است. 
وى اضافه كرد: البته در برخى قســمت هاى اين مســير فاضلاب شهرى وارد كشف رود 
مى شود كه با سرريز فاضلاب ايستگاه هاى التيمور و اولنگ اين امر تشديد مى شود. بايد 
توجه داشت در حال حاضر اين ايستگاه ها به تنهايى پاسخگوى تصفيه اين فاضلاب نيست 
و شركت آب منطقه اى استان در حال ساخت تصفيه خانه اى براى اين منظور است. در 
منطقه تصفيه خانه اولنگ نيز يك سپتاژ در حال اجراست كه در مجموع با اين اقدام ها 
تا حدود سه سال آينده، مجموع ورودى فاضلاب با آنچه كه تصفيه مى شود، تقريباً برابر 
مى شود كه آب زيادى در نتيجه اين امر به چرخه استفاده بازخواهد گشت و چاه هاى غرب 
مشهد تعطيل مى شود.  نوروزيان با اشاره به اينكه به طور كلى از ابتداى رودخانه كشف 
تا محل تصفيه خانه اولنگ هيچ مشكلى نداريم، عنوان كرد: دو جاده در طرفين رودخانه 
ســاخته شده كه مرتباً مسير رودخانه توســط گشتى هاى شركت آب منطقه اى استان 

بازرسى مى شود و امكان سوءاستفاده از حريم و بستر رودخانه وجود ندارد. 
وى تصريح كرد: مشكلى كه عمدتاً در اين مسير ديده مى شود، پس از تصفيه خانه اولنگ 
است كه فاضلاب شهرى در آنجا تخليه مى شود. از طرف ديگر سرريز تصفيه خانه نيز به 
آن وارد مى شود. همچنين بخشى از فاضلابى كه تصفيه مى شود و كيفيتى هم ندارد، به 
اين منطقه وارد مى شود. در اين منطقه برداشت هايى از اين آب وجود دارد كه شركت آب 
منطقه اى، دستگاه قضايى و اداره كل محيط زيست در حال پيگيرى اين موضوع هستند. 
فرماندار مشهد اظهار كرد: قرار بر اين شده كه اقدام هاى مربوط به ساماندهى تانكرهاى 
فاضلاب خانگى نيز در اين منطقه صورت گيرد. البته بايد اين اقدام ها تكميل شود چون 
تصفيه خانه اى كه مخصوص اين تانكرها در حال ســاخت اســت، بدون ساماندهى اين 
تانكرها نمى تواند به ما كمك چندانى كند. فاضلاب بعضى از اين تانكرها فاضلاب خانگى 
نيســت كه البته بايد اين مسئله نيز بررسى شود چون شركت ها و كارخانه ها موظف به 
تصفيه فاضلاب خود هستند. وى بيان كرد: يكى ديگر از مشكلات موجود، مسئله فاضلاب 
چرم شهر اســت كه با پيگيرى و تأكيد استاندار خراسان رضوى، تصفيه خانه مربوط و 
مخصوص به اين مجتمع در حال تكميل اســت. به نظر مى رسد با مجموعه اين اقدام ها 
در آينده مى توان با همكارى همه دستگاه هاى دست اندركار كشف رود را احيا كرد و به 
وضعيت طبيعى آن بازگرداند.  نوروزيان گفت: همچنين قرار شــده، جلسه اى با حضور 
دستگاه هاى دست اندركار ساماندهى كشف رود برگزار شود و آخرين مسائل اين رودخانه 
پيگيرى شود. علاوه بر اين طرح هايى از سوى شركت آب منطقه اى استان ارائه شده كه 
بر مبناى آن بخشــى از مديريت كار را به خود اهالى واگذار كنيم. نهايتاً قرار اســت اين 

پيشنهادات به كارگروه نجات كشف ارائه و اين مسائل پيگيرى شود.
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حل جدول شماره قبل

1- ســبزى غده اى شــكل- ضربه آرام با 
انگشت به چيزى- نقاشى چهره

2- دندان هاى نيش- لقب اشرافى دلاوران 
بريتانياى قرون وسطى- مادر ورزش ها

3- بازيگر آقاى ســينماى كشورمان با نام 
كوچك مهران كه در مجموعه «ليسانســه 
ها2» ايفــاى نقش مى كند- از انواع باترى 

خشك- پسوند آغشتگى
4- فك- نخ بافتنى

5- خاضع و خاشــع- تركيبى از يد- مادر 
باران

6- از اوراق بهادار- نوعى مداد پيشــرفته- 
اعصار و قرون

7- ذكاوت- دســتگاه تكثير لوح فشرده- 
ديباچه

8- خوردن- از تن پوش ها- طايفه
9- قــوى جثه- ربط داده شــده- خوب و 

خوش
10- هادى جريان بــرق- از پيامبران بنى 
اسرائيل كه همچون امام حسين(ع) سرش 

را از تنش جدا كردند- كجاست؟
11- لون و فام- نياز- فيلمى علمى تخيلى 
سه بعدى محصول 2009 كه توسط جيمز 

كامرون نوشته و كارگردانى شد
12- كوكو- نام پسرانه فرنگى

13- داروى زخم- شــاعر سده6ملقب به 
حجه الحق- شادى

14- بركت يافتن- نوعى ماهى كنسروى- 
نام دخترانه وطنى

15- كارهاى نهى شــده توســط شرع – 
دورافتاده- روشى براى طبخ برنج

1- خلاصــه اى از سرگذشــت كســى يا 
چيزى- سوغات گجرات- مظهر نرمى

2- درد و محنت- ديو شاهنامه- دعاى بد
3- قهرمان اسبق تكواندو كشورمان كه در 
بازى هاى آســيايى 2006 موفق به كسب 

مدال نقره شد- از نقوش قالى بافى ايرانى
4- سوسن- ننر و بى مزه- پنچ تايى

5- حرارت بدن بيمار- آب در گويش بچه 
لندن- فراغت- صوت ندا

6- كارگاه ماشين شويى- غذاى ميان روز
7- ابزارى كــه جراحان براى بيرون آمدن 
خون يا چــرك در محل عفونى بدن بيمار 

فرو مى كنند- مترجم- پشيمانى
 منتظر نظرها، ديدگاه ها و انتقادهايتان در خصوص جدول هستيم

 با ما تماس بگيريد

@MohRezAl

جدول
محمدرضا على زاده

7147

15 14 13 12 11 10 9 8 7 6 5 4 3 2 1   
               1 
               2 
               3 
               4 

               5 
               6 
               7 
               8 

               9 
               10 
               11 
               12 
               13 
               14 
               15 

  

 افقى

 عمودى

8- شهادت دادن- پارچه مشبك- دستگاه 
ايجاد هواى تازه

9- ناپــدرى- از مركبات- چيدمان بازيكنان 
يك تيم در زمين مسابقه

10- از احــزاب تنــدروى رژيــم غاصــب 
صهيونيســتى- چندى قبل براى بار دوم به 
عنوان رئيس جمهورى كشورمان انتخاب شد

11- عدد دايره- «آرام» خودمانى- پرندگان- 
راز و رمز

12- از پهلوانان ايرانى شاهنامه- كلمه احترام 
آميز نام مردان- زن نوميد

13- روزنامه پرتيراژ انگليسى- شراكت كردن
14- رادار نوع الكترونيكى آن است- پادشاه- 

واحد مقياس الكتريسيته
15- قوم زردپوست صحراى مغولستان كه در 
قرن 4 و 5 ميلادى به غرب مهاجرت كردند- 
عبور مرتب ســربازان از مقابل فرمانده- راه 

ناراست و پرپيچ و خم 

ت
 اس

نى
زئي
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قدس بررسى كرد

ماجراى تخريب 150 خانه باغ در شانديز
هاشم رســائى فر  از حــدود 10 روز قبل 
تخريــب بناها اعم از باغ و يــا ويلاهايى كه در 
خيابان مدرس 25 جاده شــانديز واقع شده اند 
در دســتور كار اداره جهاد كشاورزى شهرستان 
طرقبه شــانديز قرار گرفت. اين تخريب ها كه با 
همراهى و حضور معاون دادســتان شهرستان 
نيز انجام مى شود بنا به تشــخيص اداره جهاد 
كشاورزى غيرقانونى و بدون مجوز ساخته شده اند 
و هيچ كدام مجوزهاى لازم را براى تغيير كاربرى 

كشاورزى ندارند. 
گرچــه گفته مى شــود تا كنون نســبت به 
تخريب حدود 100 تا 150 بنا اقدام شــده 
است، اما اين پايان كار نيست و گويا همچنان 
املاك ساخته شــده در اين محدوده مورد 

تخريب واقع خواهند شد.

  ادامه تخريب ها
رجبــى يكى از افرادى كه ملكش چند روز قبل 
تخريب شده اســت به خبرنگار ما گفت: ملك 
هايى كه طى اين چنــد روز مورد تخريب واقع 
شده اند، چسبيده به روستاى فيانى بوده و چند 
سالى هست كه توسط صاحبانشان ساخته و آباد 
شده اند. در حالى كه اين را هم نبايد فراموش كرد 
كه زمين آنجا قابليت كشاورزى ندارد و من كه 
مى خواستم، درخت بكارم، مجبور شدم، بيش از 
15 كاميون خاك از جاى ديگرى بياورم تا زمين 

قابل كشت شود.
وى در ادامــه افــزود: با اينكه مــن و خيلى از 
همسايه ها حاضر شديم، هزينه هاى تغيير كاربرى 
را پرداخت كنيم، اما متأسفانه در اين خصوص با 
ما همكارى نشد و تنها كارى كه انجام دادند، اين 

بود كه نسبت به تخريب اقدام كردند.
او همچنين اظهار داشت: از زمان شروع تخريب 
تاكنون حدود 100 تا 150 بنا مورد تخريب واقع 
شده است وهمين امروز (ديروز) هم تخريب ها 
ادامه داشــت كه تا همسايگى مجتمع بزرگ و 

تجارى خانه مدرن ملك يكى از همسايگان مورد 
تخريب واقع شــد، اما گويا در همين بحث هم 
اســتثناهايى وجود دارد و كسى تاكنون باعث 
جلوگيرى از ســاخت و ساز اين مجتمع بزرگ 
تجارى نشده است! اين نكته هم شايد قابل توجه 
باشد كه صاحب ملك در همسايگى خانه مدرن 
مدعى اســت كه همه مجوزها را گرفته و حتى 

براى ملكش پايان كار هم دارد.

 تخريب ها قانونى است
شدن  روشــن  براى 
اين موضوع با ســيد 
حســينى،  حســن 
شهرســتان  فرماندار 
طرقبه شانديز تماس 
وى  كــه  گرفتيــم 
با اشــاره بــه اينكه 
اين تخريب ها با آراى تأييد شــده دادگسترى 
شهرستان انجام گرفته است، گفت: طبق قانون 

حفظ كاربرى مصوبه 1373/3/31 كه بعد از آن 
در تاريخ 1385/8/1 اصلاح شد به منظور حفظ 
كاربرى هاى اراضى كشاورزى از جمله باغ ها تغيير 
اين كاربرى در خارج از محدودهاى شــهرى و 
روستايى جزو موارد ممنوع بوده، مگر اينكه نظر 
مثبت كميسيونى را كه به همين منظور تشكيل 
شده است، داشته باشد. موارد تخريب شده هم 
به همين ترتيب مجوز نداشــته و ندارند كه با 
تشــخيص و رأى دادگاه، اداره جهاد كشاورزى 

نسبت به تخريب آن ها اقدام كرده است.
وى همچنين اظهار داشت: اخطارهاى لازم قبل 
از اين تخريب به مالكان داده شــده است و طى 
ابلاغ هاى بســيارى كه شده، تخريب در دستور 
كار قرار گرفته اســت. ضمن اينكه يادآورى اين 
نكته هم قابل توجه است كه مرجع اراضى باغى و 
زراعى اداره جهاد كشاورزى بوده و دادگاه صالحه 
هم رأى خود را بر مبناى اين نظر صادر مى كند.

فرماندار شهرستان طرقبه شانديز در پاسخ به 
اين پرســش كه گويا يكى از ساختمان هايى 

كه امروز(ديروز) تخريب شده است و اتفاقاً در 
همســايگى مجتمع خانه مدرن هم قرار دارد، 
داراى پايان كار و ديگر مــوارد مورد نياز بوده 
اســت، گفت:هر تخريبى كه انجام شده است، 
قطعاً با رأى دادگاه بوده و با در نظر گرفتن تمام 
شرايط. شايد دوستان مدعى باشند كه پايان كار 
از دهيارى يا جاهاى غيرمجاز ديگر گرفته اند، 
اما اين ملاك نيســت چراكه دهيارى ها فقط 
در محدوده طرح هادى مى توانند، اقدام كنند. 
همان طور كه گفتم، مجوزهاى لازم براى تغيير 

كاربرى بايد از كمسيون مربوطه اخذ شود. 
حســينى همچنين در مورد پرسشى كه در 
خصوص مجتمع خانه مدرن پيش مى آيد كه 
اين مجتمع چگونه ادامــه كار مى دهد، اظهار 
داشت: از مجتمع خانه مدرن هم شكايت شده 
است، اما ظاهراً يكســرى توافق هايى در اين 
زمينه داشــته است البته اين هم هنوز قطعى 
نيســت و بايد نظر نهايى دادگاه در مورد اين 

مجتمع نيز اعلام شود.

آب و �وا
تداوم آلودگى هوا در شهر 

  مشهد در وضعيت هشدار قرار گرفت
ايرنا: مديركل حفاظت محيط زيست خراسان رضوى گفت: 
براساس گزارش ايستگاه هاى سنجش آلودگى هوا در مشهد با 
روند صعودى افزايش بار آلاينده ها صبح روز گذشته، ميانگين 
شاخص كلى كيفيت هواى اين شهر در وضعيت هشدار قرار 

گرفت.
حميد صالحى افزود: ميانگين شــاخص كلى كيفيت هواى 
صبح ديروز مشــهد 112 پى.اس.آى بود. ايستگاه هاى خيام 
شمالى با 135، الهيه با 121، شهيد آوينى و چمن هر يك با 
115، شهيد مفتح با 113، حرم مطهر با 109، خاقانى با 107، 
سمزقند با 103و اماميه با 102 پى.اس.آى، آلوده ترين نقاط 

مشهد براى گروه هاى حساس بودند.
وى استفاده شهروندان از ناوگان حمل و نقل عمومى و پرهيز 
از به كارگرفتن خودروهاى شخصى را موجب بهبود وضعيت 
هوا عنوان و بيان كرد: بيماران قلبى و تنفسى، كودكان، زنان 
باردار و ساير گروه هاى آسيب پذير تا حد امكان از حضور در 

مناطق آلوده خوددارى كنند.
روزانه تا يك ميليون و 200 هزار دستگاه خودرو در كلانشهر 

3/5 ميليون نفرى مشهد در حركت هستند.
شــاخص كلى كيفيت هوا در محدوده 101 تا 150 پى.اس.
آى بيانگر وضعيت هشدار براى افراد حساس و كودكان، بين 
151 تا 200 پى.اس.آى هشدار براى همه سنين، بين 200 تا 
300 پى.اس.آى حالت اضطرار است و آلودگى بيشتر از 300 

پى.اس.آى نيز وضعيت بحرانى را نشان مى دهد.
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مدير درآمدهاى عمومى شهردارى:

 تعداد پرونده هاى كميسيون ماده 100 
مشهد با تهران يكسان است

قدس: مدير درآمدهاى عمومى شهردارى مشهد نسبت به 
يكسان بودن تعداد پرونده هاى كميسيون ماده 100 مشهد 
و تهران ابراز گلايه كرد و گفت: اين موضوع به معناى ايجاد 
شدن فرهنگ تخلف در شهر مشهد است چرا كه به صورت 
طبيعى نبايد تعداد شــكايت هاى ارجاعى در شهر مشهد به 

اندازه تهران باشد.
محمود برهانى افزود: بايد درك مشتركى بين مديريت شهرى 
و مجموعه ذى نفعان در اين حوزه ايجاد شود تا ظرفيت ها و 
مشكلات يكديگر را بخوبى لمس كنيم و اين گونه برنامه ها 

قطعاً در اين زمينه مؤثر واقع خواهد شد.
وى يادآور شد: تغيير برخى از ســاختارهاى ناكارآمد امرى 
مبارك اســت، اما بايد تمامى جوانــب موضوع نيز بخوبى و 

درستى مورد توجه قرار گيرد.
مدير درآمدهاى عمومى شهردارى مشهد مقدس با طرح اين 
پرســش كه بايد ديد كه موكول كردن دريافت هزينه پروانه 
ســاختمان ها به بعد از زمان بهره بــردارى، كارى امكان پذير 
اســت يا خير، تصريح كرد: طى چند سال اخير در اين حوزه 
اتفاقات خوبى رقم خورده اســت، اما تصميم براى برخى از 
اقدام ها همچون عوارض ساختمان ها و هزينه هاى مربوط به 

پروانه هاى ساخت و ساز به تأمل بيشترى نياز دارد.
برهانى با اشــاره به ســهم 10 درصدى هزينــه مربوط به 
پروانه هاى ساختمانى از سبد هزينه هاى ساخت و ساز گفت: 
همچنين براى تســهيل در امر ساخت و ساز، لايحه اى را به 
شــوراى شــهر ارائه كرده ايم كه براى پروانه هاى بالاى 500 
ميليون تومان، 24 ماه تقسيط درنظر گرفته شده چراكه تابه 

حال اين مدت زمان هشت ماهه بوده است.

 برخورد چكشى با گرانفروشى ها
فاطمه معتمدى: معاون نظارت و بازرسى سازمان صنعت معدن 
و تجارت خراسان رضوى با اشاره به اقدام هاى انجام شده براى 
رصد بازار شب يلدا اظهار داشت:با هدف اينكه اقلام مورد نياز اين 
شب با قيمت مناسب و بدون اجحاف و گران فروشى به دست 
مردم برسد چندين برنامه در دستور كار معاونت نظارت و بازرسى 

سازمان قرار گرفت.
على باخرد در گفت و گو با خبرنگار ما افزود: نخســتين اقدام 
شناسايى و احصاى اقلام و كالاهاى پر مصرف و نيازهاى مردم 
اعم از ميوه و آجيل براى شب يلدا تعريف شد و ديگر اينكه به 
تمام شهرستان هاى استان ابلاغ شد كه بازار خريد و فروش اقلام 

ويژه شب يلدا را بازرسى و تحت نظارت داشته باشند.
وى با بيان اينكه به شهرستان ها نيز تأكيد شد كه هزينه كالاهاى 
مورد نياز از جمله قيمت خريد،سود و قيمت فروش احصاء شود، 
افزود: همچنين مقرر شد بازرسان اتاق اصناف، ميادين ميوه و 
تره بار شــهردارى و اتحاديه آجيل و خشكبار در كنار بازرسين 
سازمان صنعت معدن و تجارت قرار گيرند و گشت هاى مشترك 
و تخصصى از مراكز عمده فروشــى انجام و فاكتورهاى خريد و 

فروش نظارت شود. 
باخرد تصريح كرد: سازمان ميادين ميوه و تره بار شهردارى نيز 
اعلام آمادگى كرد كه چهار تا پنج قلم عمده ميوه شامل پرتقال، 
نارنگى، انار و هندوانه را به قيمت تمام شــده و حتى بدون در 
نظر گرفتن درصد ســود در روز بازارهاى شهردارى عرضه و به 

فروش رساند.
وى بــا بيان اينكه برخى از اين روزبازارها اجازه يافتند كه چند 
غرفه براى فروش آجيل اختصاص و اقلام شب چله رابه قيمت 
مناسب عرضه كنند، گفت: در خصوص مرغ و گوشت كه در اين 
ايام جزو كالاهاى پر مصرف محسوب مى شود نيز سازمان ميادين 
ميوه و تره بار شهردارى اعلام آمادگى كرد كه اين دو قلم را نيز 

با نرخ سود كمترى عرضه و به فروش رساند.
وى با اشــاره اينكه قيمت مرغ متعادل و مناسب است،گفت:به 
همه تكليف شده است كه برخورد چكشى و تعزيراتى با هدف 
جلوگيرى از اجحاف و گران فروشى براى اقلام مورد نياز مردم در 
شب يلدا در دستور كار باشد كه تاكنون نيز پرونده هاى مختلفى 

در اين خصوص تشكيل شده است.

  شــهردار محترم، شهروندى هستم كه حدود يك سال 
اســت براى گرفتن پايان كار در منطقــه 9 در رفت وآمد 
هستم، اما تاكنون نتيجه مطلوبى نگرفته ام و هر مرتبه به 
عناوينى مختلف، اينجانب را ســرگردان مى كنند و جواب 

درست نمى دهند.
915...9560

  درگذشته مسير شهدا تاحرم 10 دقيقه اى طى مى شد. 
حالا اين زمان 15 دقيقه آن هم در شرايط آلودگى شديد 
طى مى شود. اميدى هم به شورا، مثل كابينه اميد نيست!
939...3589

 رئيس سابق شوراى شهر مشهد:
 نگران احياى ساخت و سازهاى 

ارتفاعات جنوبى هستم

فارس: رئيس سابق شوراى اسلامى شهر مشهد گفت: در دوره 
چهارم شــورا، تصميم گرفتيم پروانه پروژه هايى كه هنوز شروع 
به كار نكرده اند، ابطال شــود كه نيازمند دستور استاندار بود و 
من نگرانم كه ساخت وسازهاى ارتفاعات جنوبى دوباره احيا شود.
محمدكمال سرويها با اشاره به اقدام هاى شوراى چهارم در رابطه 
با پروژه كمربند جنوبى مشهد، اظهار كرد: عمده بحث ارتفاعات 
جنوبى مربوط به مجموعه آبادگران است. اين مجموعه حدود 15 
سال پيش 700 هكتار را از زمين شهرى دريافت مى كند تا آن 
را با كاربرى تفريحى در  طرف ديگر صدمترى ساخته و با صرف 

هزينه اى اندك به پارك كوهسنگى اضافه كند.
رئيس سابق شوراى اسلامى شهر مشهد ادامه داد: زمان قرارداد 
سه سال بوده است درحالى كه مشاهده مى كنيم 13 سال دست 
يك مجموعه مى ماند و يكسرى ساختمان هاى ادارى، مسكونى و 

تجارى ساخته مى شود.
وى اضافه كرد: از همه مهم تر در شوراى چهارم ما مواجه شديم با 
گودبردارى در رأس ارتفاع براى يك هتل هفت ستاره 32 طبقه 
كه اين خيلى مى توانست معضل ايجاد كند، به همين منظور يك 
جلسه جدى با حضور استاندار و رئيس كل دادگسترى برگزار شد 
و مصمم شديم جلوى ساخت اين هتل هفت ستاره را كه بازتاب 
خوبى هم براى شهر مشهد نداشت، بگيريم. سرويها همچنين 
افزود: استاندار و شهردار هم مســاعدت كردند و از آنجايى كه 
زمان پروانه پروژه رو به پايان بود، ابطال و قرار شد اگر خواستند، 

شهردارى در مكان ديگرى ضرر و زيانش را جبران كند.
وى با بيــان اينكه تأكيد كرديم منطقه به فضاى ســبز و يك 
مجموعه تفريحى براى مردم تبديل شــود، گفت: اين اقدام به 
جايى بود و جلوى آن هتل هفت ستاره گرفته شد. در كنار آن، 
دو تصميم جدى ديگر هم گرفته شد، يكى اينكه به هيچ عنوان 
شهردارى حق نداشته باشد در ارتفاعات پروانه اى صادر كند كه 
اين را شهردار هم ابلاغ كرد و تقريباً تا زمانى كه ما حضور داشتيم 
شهردارى منطقه 8 يا 9 ما هيچ مجوزى را براى ارتفاعات صادر 
نكرد. رئيس سابق شوراى اسلامى شهر مشهد در ادامه يادآور شد: 
تصميم ديگرى كه گرفته شد اين بود كه پروژه هايى كه از گذشته 
پروانه دريافت كرده، اما هنوز آغاز به كار نكرده اند هم ابطال شوند. 
اين منوط به اجازه اســتاندار بود كه آن را به كميسيون ماده 5 
برده و مصوبات قبلى خود را ابطال كنند. اين كار انجام نشد و من 
بيم اين را دارم افرادى كه آنجا قطعات بزرگى از زمين در اختيار 
دارند و پروانه هاى گسترده اى هم گرفتند، گروه هاى توانمندى اند 
و مى توانند مجدد ساخت وساز را شروع كنند كه اميدواريم شوراى 

پنجم در اين زمينه برخورد قاطعى داشته باشد.
وى با اشاره به پروژه كمربند جنوبى مشهد، اشاره كرد: در بحث 
كمربند جنوبى ما ملاحظه كرديم شوراى سوم بودجه سنگينى 
بالغ بر200 ميليارد تومان را گذاشته و قسمت عمده كار را انجام 
داده اند، اما هرچه تلاش كرديم ببينيم آنجا چه لكه جمعيتى و يا 

چه نيازى هست، توجيه نمى شديم.
سرويها ادامه داد: مشاهده مى كرديم اين طرف مجموعه طرق با 
آن همه جمعيتش 10 سال است دارد براى جاده محمدآباد دست 
و پا مى زند و به خاطر كمبود امكانات و بودجه اجرا نمى شود، اما 
آنجا هنوز هيچ جمعيتى نيامده دارد ساخته مى شود، بنابراين ما 

آن را از اولويت خارج كرديم.
وى بــا بيان اينكه مــا طرح را ابطال نكرديم، امــا بودجه آن را 
گذاشتيم براى نوار سبز و درختكارى در ارتفاعات، اظهار كرد: اين 
اقدام مناسبى بود از اين جهت كه اطمينان داشتيم هر گروهى 
كه بيايند با هر نگاهى به طور قطع مخالف توســعه فضاى سبز 

نخواهند بود.

 تجمع مسكن مهرى ها درشهردارى درود
درود - خبرنگار قدس: جمعى ازاعضاى مســكن مهردرود 
صبح روزگذشــته، مقابل شهردارى اين شــهرتجمع كردند. 
خواســته اعضا، اعطاى پايان كار190 واحــد از270 واحد اين 
مجموعه توسط شهردارى براى سهولت دريافت وام از بانك بود 
كه با ارائه پايان كار ســاختمان توسط شهردارى، بانك طرف 
قــرارداد به ضامن نياز ندارد.  از طرف ديگر آســفالت و تأمين 
روشنايى مسير دسترسى مسكن مهر به طول 450 متر و نيز 
معابر داخلى به مساحت 400متر توسط شهردارى با توجه به 
تأكيد چندى قبل معاون وزير راه و شهرسازى دربازديد ازاين 

مكان از خواسته هاى ديگر اعضا بود.
ســند دار نبودن كل زمين اين مجموعه به مســاحت 13 هزار 
مترمربع و به تبع آن ســند نداشتن كل واحد هاى مسكن مهر 
درود كه بايد توسط راه وشهرسازى انجام شود از جمله مشكلات 

مطرح شده دراين تجمع بود.

مخاطبان عزيز خرسنديم كه ارتباط دوسويه با اين 
رسانه در ارسال سوژه از سوى شما خوانندگان 
گرامى، با راه اندازى اين ستون به ثمر نشست، 

بنابراين اميدواريم مسئولان دستگاه هاى اجرايى با 
پاسخ خود، ما را در اين مسير همراهى كنند. شما 

مى توانيد از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما 
در تماس باشيد.
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رئيس كميسيون اقتصادى شوراى شهر:

مجموعه تفريحى كوهستان پارك شادى بايد احيا شود

نشست خبرى

قدس  رئيس كميســيون اقتصادى شوراى 
اسلامى شهر مشــهد از اصلاح سياست هاى 

اقتصادى در شوراى پنجم خبر داد. 
احمــد نــوروزى طى نشســت خبــرى با 
بيــان اينكه در گام نخســت كميســيون 
سرمايه گذارى و مشاركت هاى شوراى شهر 
مشهد به تبيين راهكارها و رويكردهاى لازم 
براى آغاز فعاليت خود پرداخت، اظهاركرد: 
نكته نخستى كه در شهر مشهد و در حوزه 
سرمايه گذارى توجه همگان را به خود جلب 
 كرد، زمينگير بودن چندهزار ميليارد تومان 

سرمايه در اين شهر است.
نوروزى اين ســرمايه هاى زمينگير شــده را 
متعلق به جامعه و ســرمايه اى ملى دانست و 
گفت: هنگامى كه از توليد ناخالص ملى سخن 
مى گوييم، دارايى دولت به حســاب نمى آيد و 
توليد درون كشور فارغ از توليد دولتى مدنظر 

قرار مى گيرد.
نوروزى ايجاد اشتغال و برطرف شدن مشكلات 
مربوط به اين حوزه را در گرو اجراى پروژه هاى 
بزرگ و كلان دانست و افزود: كارهاى كوچك 
و فعاليت هــاى اقتصادى خــرد از پايدارى و 
مانايى لازم برخوردار نيستند و جايگزين اين 
اقدام ها مى تواند، ايجاد مجتمع هاى صنعتى، 

كارخانه و... باشد.
وى از صنعت ســاختمان به عنوان مهم ترين 
و شــاخص ترين طرح هاى زودبازده اشتغال زا 
ياد كرد و افزود: براى حل مشــكلات حاكم بر 
جامعه و رونق كســب و كارهاى مختلف بايد 
حوزه صنعت ساختمان را گسترش داد؛ فعاليت 
مجدد پروژه هاى بزرگ و باز شــدن قفل آن ها 
سبب خروج از ركود و گردش سرمايه مى شود.

نوروزى با اشــاره بــه مصوبه اخير شــورا در 
خصوص ممانعــت از تعطيلى پروژه هاى گروه 
«ج» و «د» كه داراى خلاف ساختمانى هستند، 
گفت: اين مصوبه شامل پروژه هايى مى شود كه 
داراى بخش هاى قابل تفكيك بوده اند تا بتوان 

صرفاً قسمت داراى خلافى را متوقف كرد.

وى در ادامــه اين بحث توضيــح داد: پس از 
تصويب اين طرح، برخى مدعى شدند كه اين 
مصوبه موجب تضييع حقوق شهروندان مى شود 
و شوراى شــهر حامى خلافكاران ساختمانى 
است؛ آيا ممانعت از تعطيلى پروژه هاى كلان 
كه سبب تحميل هزينه هاى بسيار به شهر و 
سرمايه گذاران مى شود، اقدام نامناسبى است؟ 
آيا تعطيلى پروژه هاى بزرگ مقياس كه سبب 
بيكارى جوانان و نيروى كارگر جامعه مى شود، 

اشتباه است؟

 كوهستان پارك را به چه قيمتى فروختند
نــوروزى در ادامــه به تعطيلى چندســاله 
مجموعه تفريحى كوهســتان پارك شادى 
اشــاره كرد و در اين خصوص افزود: زمينى 
كه با شرايط سخت كوهستان پارك شادى 
مى شود، اكنون به سرمايه «بانك دى» بدل 
شده و در راستاى معامله گرى و بورس بازى 
با آن برخورد مى كند كه آن را به چه قيمتى 
به فروش برساند؛ اين مجموعه بايد به چرخه 

فعاليتى شهر بازگردد.
وى تصريح كرد: كاربرى هايى از اين دست بايد 
احيا شوند و در اختيار مردم قرار گيرد؛ چنين 
بسترى براى گذراندن اوقات فراغت شهروندان 
بايد فراهم شود تا زمينه ساز تفريحى سالم و 

بانشاط براى ايشان باشد.
وى گفت: زمانى رغبت مردم براى مجتمع هاى 
مســكونى زياد بود و استقبالى از مجتمع هاى 
كارگاهى نمى شــد و امــروز هم بايــد براى 
مجتمع هاى گذران اوقات فراغت اين فرهنگ 

ايجاد شود.
رئيس كميسيون امور اقتصادى، سرمايه گذارى 
و مشاركت هاى شوراى شهر مشهد خاطرنشان 
كرد: مجموعه داران بزرگى داريم كه ســرمايه 
چند 100 ميليارد تومانــى دارند، ولى اين به 
عنوان گنج پنهان اســت كه از آن استفاده اى 
نمى شود و بهايى به آن داده نمى شود، اما اگر 
شهردارى پشتيبانى كند و رسانه ها هم به اين 
مجموعه داران بپردازند، مى تواند، براى گذران 

اوقات فراغت مفيد باشد.
وى بيان كرد: پروژه اى كه قبل از شوراى چهارم 
صورتجلسه پايانكار آن امضا شده بود، شوراى 
چهارم حاضر نشد، پايان كارش را صادر كند. ما 
اگر يك كارخانه ايجاد كنيم، ارزشش از ايجاد 
يك خيريه براى كمك به مردم بالاتر اســت. 
در دوره گذشــته، يك پروژه را كه همه حق و 
حقوقاتش را پرداخت كرده است، بعد از مدتى 

متوقف كرده اند.
رئيس كميسيون امور اقتصادى، سرمايه گذارى 
و مشاركت هاى شوراى اسلامى شهر مشهد 

مقدس گفت: جذب ســرمايه هاى خرد بايد 
از طريق بخش خصوصى صورت گيرد چون 
شــهردارى در اين كار ناموفق بوده اســت. 
طرحى را دنبال مى كنيم كه از طريق شوراى 
اجتماعى محــلات، بازآفرينى محلات انجام 
شود. در برخى از مناطق نيازمند مجتمع هاى 
بزرگ تجارى هستيم كه اين موضوع در حال 

مطالعه است.
نوروزى افزود: تلاش هــاى زيادى براى جذب 
ســرمايه گذاران خارجى در حال انجام است. 
بايد بســته هاى ســرمايه گذارى شفافى براى 
آن ها تعريف و ارائه شود. آن ها نمى توانند مثل 
ايرانى ها منتظر مجوزها بمانند. بنابراين ابتدا 

بستر بايد فراهم شود.
وى ادامه داد: سياســت هاى غلط باعث شده 
است، رونق ميدان شهدا و سرمايه اجتماعى آن 
از دســت برود كه براى بــرون رفت از آن بايد 

تدابيرى انديشيده شود.
نوروزى خاطرنشان كرد: شهرى كه برنامه ندارد 
براى همه فعاليت هايش دچار مشــكل است. 
طرح جامع با شهامت شهردار مشهد ابلاغ شد. 
بزودى هم طرح هاى تفصيلى تهيه و ابلاغ شده 

و زمينه رونق در شهر ايجاد مى شود.

 سرمايه گذارى براى بافت هاى فرسوده
وى افــزود: ما در بافت هاى فرســوده نيازمند 
ســرمايه چند صد هزار ميليارد تومانى براى 
نوســازى هستيم. اين سرمايه را اگر بتوانيم از 
طريق بسترســازى براى حضور مردم فراهم 
كنيم، آن هم از طريق املاكى كه دارند، كارها 

خيلى بهتر انجام خواهد شد.
وى يادآور شد: ابتدا 75 درصد مردم با نوسازى 
طرح اطراف حرم مطهر مخالــف بودند، ولى 
با كارهايــى كه انجام شــد 75 درصد موافق 
اين طرح شــدند. بايد با بسترســازى امكان 
مشاركت مردم را در نوسازى بافت هاى فرسوده 
فراهم كنيم. نوسازى بافت هاى فرسوده بدون 

مشاركت مردم شكست خورده است.

خبرخبر

مديركل راه آهن شرق خبر داد
تعميرات اساسى لوكوموتيوهاى چينى در طبس

 مديــركل راه آهن شــرق از تعميرات اساســى 
لوكوموتيوهاى چينى و تعميرات اساسى واگن هاى 
تحت عنوان پروژه هاى جوار ريلى با اســتفاده از ظرفيت 
موجود و با سرمايه گذارى بخش خصوصى در طبس خبر 
داد. حسن ماســورى از تعميرات اساسى لوكوموتيوهاى 
چينى و تعميرات اساسى واگن تحت عنوان پروژه هاى جوار 
ريلى با استفاده از ظرفيت موجود و در آينده با سرمايه گذارى 
بخش خصوصى در طبس به صورت كارخانجات تعميرات 

اساسى خبر داد كه اين فرصت باعث انتقال دانش از مهندسين چينى به نيروهاى بومى منطقه 
و اشتغال زايى مى شود. وى بيان كرد: با اعتبارات دولتى نمى توان پروژه ها را به پايان رساند و 
درصدد جذب سرمايه گذار هستيم. وى ادامه داد: سال جديد آغاز عمليات خط دوم محور راه 
آهن شرق را خواهيم داشت كه در صورت پيگيرى مسئولين ارشد استان از جمله استاندار و 

نمايندگان مجلس در اجراى اين پروژه مى توان از فاينانس روس استفاده كرد. 

مديركل هواشناسى خراسان رضوى: 
تجهيزات هواشناسى فرودگاه  مشهد فرسوده است

ايرنا: مديركل هواشناسى خراسان رضوى گفت: تجهيزات 
جمع آورى و استخراج اطلاعات جوى مورد نياز فرودگاه 
شــهيد هاشــمى نژاد مشــهد به عنوان دومين فرودگاه 
پرترافيك كشور فرسوده و غيراســتاندارد است و بايد به 
روزرســانى شود. محسن عراقى زاده افزود: وجود ايستگاه 
هواشناسى از ضروريات هر فرودگاه براى ارسال اطلاعات 
جوى مربوط به هوانوردى است به طورى كه پارامترهاى 
هواشناســى مورد نياز برج مراقبت پرواز به طور مستمر 

استخراج و ارسال مى شود. وى ادامه داد: به روزرسانى سامانه ها و تجهيزات مورد نياز ايستگاه 
هواشناسى در فرودگاه مشهد نيازمند 15 ميليارد ريال اعتبار است. عراقى زاده افزود: اعتبارات 
موجود هواشناسى خراسان رضوى جوابگوى به روزرسانى و استانداردسازى تجهيزات اطلاعات 
هواشناسى فرودگاه مشهد نيست و در اين راستا تاكنون پيگيرى هاى زيادى از سوى استاندار 

خراسان رضوى براى تخصيص اعتبارات ملى انجام شده، اما هنوز نتيجه اى نداشته است.

مديــركل راه آهن شــرق از تعميرات اساســى 
لوكوموتيوهاى چينى و تعميرات اساسى واگن هاى 
تحت عنوان پروژه هاى جوار ريلى با اســتفاده از ظرفيت 
موجود و با سرمايه گذارى بخش خصوصى در طبس خبر 
داد. حسن ماســورى از تعميرات اساسى لوكوموتيوهاى 
چينى و تعميرات اساسى واگن تحت عنوان پروژه هاى جوار 
ريلى با استفاده از ظرفيت موجود و در آينده با سرمايه گذارى 
بخش خصوصى در طبس به صورت كارخانجات تعميرات 

 مديركل هواشناسى خراسان رضوى گفت: تجهيزات 
جمع آورى و استخراج اطلاعات جوى مورد نياز فرودگاه 
شــهيد هاشــمى نژاد مشــهد به عنوان دومين فرودگاه 
پرترافيك كشور فرسوده و غيراســتاندارد است و بايد به 
روزرســانى شود. محسن عراقى زاده افزود: وجود ايستگاه 
هواشناسى از ضروريات هر فرودگاه براى ارسال اطلاعات 
جوى مربوط به هوانوردى است به طورى كه پارامترهاى 
هواشناســى مورد نياز برج مراقبت پرواز به طور مستمر 
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